
Проект "Иновации за активно учене и дигитално сътрудничество", 2020-

1-BG01-KA101-078132, EРАЗЪМ + 

 

Интервю с Гергана Николова и Ваня Лалева 

– участници в мобилност  „Дигиталните истории, като образователен инструмент“ в Порто, 

Португалия, проведена през юни 2021 г. по проект „Иновации, активно учене и дигитално 

сътрудничество“, програмa „ЕРАЗЪМ+“  

Интервюто е публикувано в в популярните страници на НТГ представя - телевизия, 

Училищна медия "НТГ представя", Вестник "НТГ представя" , страницата "Проектна 

дейност и креативност - за съвременно професионално училище" и сайта на проекта. 
 

1. Доволни ли сте от участието си в проекта? Оправдаха ли се очакванията ви? 

Да, доволни и напълно удовлетворени сме от обучението, реализирано през 

месец юни 2021 г. в гр. Порто, Португалия. В него участваха също и учители от 

Испания, Хърватска и Чехия. Успешно завърши едноседмичното ни обучение и бяха 

покрити максимално очакванията ни, защото тази мобилност предостави 

богати възможности за повишаване на квалификацията ни. Международното 

сътудничество е ключово за развитието на уменията на учителите. 

Придобитият европейски опит е предпоставка, за да се осигури иновативно 

обучение чрез използване на нови методи на обучение, които са базирани на ИКТ. 

2. Приложимо ли е обучението във вашата работа? 

Да, разбира се. Уменията, които придобихме са насочени към прилагането 

на иновативни методи и технологии в процеса на обучението. Човек се учи цял 

живот, като за това полага усилия ежедневно. Програма Еразъм + предлага тази 

възможност да обогатим и усувършенстваме педагогическите си умения, а те са 

необходимо условия, за да се подобри качеството на преподаване. 

Въпреки логистичните трудности, породени от Ковид-пандемията в Европа, 

проектът „Иновации, активно учене и дигитално сътрудничество“ в град Порто 



беше успешно реализиран. Нещо повече, дори ни донесе предимство, защото ние 

успяхме да преминем в европейските практически обучения и по темите: Soft 

Skills, Communicative Skills and Coaching. Така, че всеки от нас усъвършенства 

компетентностите си в своята област и този опит беше споделен с останалите 

преподаватели от гимназията. 

3. Коя тема най-много ви впечатли? Разкажете малко повече за нея. 

И трите теми, които бяха представени за нас бяха много полезни, защото 

успяхме да научим много нови неща за образователните системи в другите 

държави, от които имаше участници в обучението. Споделянето на добри 

практики ни помогна да подобрим работата си, да погледнем от различен ъгъл на 

тези теми и да вземем най-полезното от тях.

 
4. Опознахте ли се с участници от други страни? Разкажете интересни впечатления. 

Да, комуникацията с колегите от Хърватска, Чехия и Испания беше 

изключително приятна и позитивна. Те с радост работиха заедно с нас при 

поставените групови задачи. Срещата на различни характери и темпераменти 

беше интересна и запомняща се. 

5. Разкажете ни за Порто. Кои са най-впечатляващите ви спомени? 

Въпреки, че нашето обучение се проведе през юни,  през първия ден град 

Порто ни посрещна с 

неблагоприятни 

метериологични условия – 

ниски температури и мнодо 

валежи, които не са типични 

за сезона, така че 

първоначално не можахме да 

видим града в пълния му 

блясък. За щастие в 

следващите дни времето се 

подобри и успяхме да 

разгледаме центърът на 

града, в който по-голямата част от фасадите на  къщите са изцяло покрити с 

характерните за Портогалия плочки, обрисуващи интерсни картини. Успяхме да 



разгледаме и новата модерна част на града. Да посетим известните винарни, в 

които се произвежда известното вино Порто.  Насладихме се на красивите 

паркове, градини и катедрали. Много ни хареса спокойствието и отзивчивостта 

на местните жители.  

 

 


